
Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

 

Szám: ISU/771-34/2023. 

 

J e g y z ő k ö n y v  
 

Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének nyílt üléséről. 

 

A Képviselő-testületi ülés helye: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat székhelyén, (3980 

Sátoraljaújhely, Kossuth Lajos tér 5.) a Városháza Dísztermében. 

 

A Képviselő-testületi ülés ideje: 2023. szeptember 26. napján 8:00 órakor 

 

Jelen voltak:  Szamosvölgyi Péter polgármester 

Dankó Dénes alpolgármester 

Csernai Ferencné    

Kracson Norbert  

Lukács Tamás 

Palicz István  

Pasztorniczky István 

Róth József 

Schweitzer Tamás 

Sebes Péter 

Szabó János 

Szőnyi István  

képviselők 

 

Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Hörcsik Richárd országgyűlési képviselő, Stumpf Imre 

Jánosné önkormányzati tanácsadó, dr. Terdik Sándor jegyző, dr. Fazekas Márk Péter aljegyző. 

Tóthné dr. Galambos Andrea Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Kormányhivatal Sátoraljaújhelyi 

Járási Hivatal vezetője, Kuczik Júlia Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke, Szebényi 

Gáborné Német Nemzetiségi Önkormányzat elnöke, Balogh Ernő Roma Nemzetiségi 

Önkormányzat elnöke, Kababik Edina Városvédő és Szépítő Egyesület elnöke. Bartus István 

Főépítész, dr. Madák Tímea osztályvezető, Greskóné Tóth Erika osztályvezető, Matisz István 

osztályvezető, Jánosi Attila osztályvezető, Dr. Lőrincz Anna iskolaorvos, Nyíriné Gecse Szilvia 

védőnő, Al-Hagné Móricz Anita védőnő, Nagyné Géresi Erika gyerekház-vezető.  

 

Tanácskozási joggal jelen voltak: Stumpf Imre Jánosné önkormányzati tanácsadó, dr. Terdik 

Sándor jegyző, dr. Fazekas Márk Péter aljegyző, Bartus István Főépítész, dr. Madák Tímea 

osztályvezető, Greskóné Tóth Erika osztályvezető, Matisz István osztályvezető, Jánosi Attila 

osztályvezető, Dr. Lőrincz Anna iskolaorvos, Nyíriné Gecse Szilvia védőnő, Nagyné Géresi 

Erika gyerekház-vezető.   

 

Jegyzőkönyvvezető: Csendi Vivien 

 

Az ülés tervezett napirendi pontjait a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: köszöntötte a képviselő-testület tagjait, a megjelenteket és 

az ülést megnyitotta. Sajnálattal közölte, hogy Fehér József igazgató úr elhunyt, akiről 

megemlékeztek, és dr. Kovács Dániel tanár úr a város díszpolgára, utolsó napjaiban is dolgozott 
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a magyar nyelv kapcsán, kiadványt szerkesztett. Kérte a képviselő-testületet és a megjelenteket, 

hogy egy perces néma felállással adózzanak az elhunyt tiszteletére.  

 

Egy perc néma tiszteletadás következett.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megállapította, hogy a testület határozatképes, mert 12 

képviselőből 12 képviselő jelen van, továbbá megkérdezte, hogy van-e valakinek javaslata a 

napirendeket illetően.  

 

Tekintettel arra, hogy javaslat nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter polgármester javasolta az 

ülés napirendjének meghívó szerinti elfogadását. 

 

S z a v a z á s :  a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – elfogadta az ülés napirendjét az alábbiak szerint: 

 

Napirend előtt: 

Tájékoztató a két testületi ülés közötti időszak legfontosabb eseményeiről és a tett 

intézkedésekről (szóban) 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

 

Napirendi pontok: 

1. Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről 

szóló 4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelet módosítására 
Előterjesztők: Szamosvölgyi Péter polgármester és dr. Terdik Sándor jegyző 

2. Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában és rendelkezésében lévő lakások és 

nem lakás céljára szolgáló helyiségek bérletére vonatkozó szabályokról szóló 

8/2023. (III.30.) önkormányzati rendelet módosítására 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

3. Előterjesztés az önkormányzati tulajdonban lévő lakások és nem lakás céljára 

szolgáló ingatlanok elidegenítéséről szóló 9/2023. (III.30.) önkormányzati 

rendelet módosítására 
Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

4. Előterjesztés egyes költségvetési rendeletek hatályon kívül helyezéséről szóló 

önkormányzati rendelet megalkotására  
Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

5. Előterjesztés a köztisztasági feladatokkal összefüggő tevékenység ellátásáról 

szóló 20/2023 (VI.28.) önkormányzati rendelet módosítására 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

6. Előterjesztés a hulladékgazdálkodási közszolgáltatási díjhoz kapcsolódó 

kedvezményről szóló önkormányzati rendelet megalkotására  
Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

7. Előterjesztés a pénzben és természetben nyújtható szociális ellátásokról szóló 

18/2021.(XI. 24.) önkormányzati rendelet módosítására 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

8. Előterjesztés a rezsiköltségek mérsékléséhez nyújtott támogatásról szóló 

17/2022. (IX. 22.) önkormányzati rendelet módosítására 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

9. Előterjesztés az iskola-egészségügyi szolgáltatás helyzetéről szóló 2022. évi 

szakmai beszámoló elfogadására  

Előterjesztő: Dr. Lőrincz Anna iskolaorvos, Nyíriné Gecse Szilvia, Al-Hagné Móricz 

Anita védőnők  
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10. Előterjesztés a Pöttömke Biztos Kezdet Gyerekház 2022. évi szakmai 

beszámolójának elfogadására 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

11. Előterjesztés Közbiztonsági Munkacsoport létrehozására  
Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

12. Előterjesztés a Sátoraljaújhelyi Egyesített Szociális Intézmény Alapszolgáltatási 

Központ – Család- és Gyermekjóléti Központ telephely szolgáltatói 

nyilvántartásában történő adatmódosítására 
Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

13. Előterjesztés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjpályázat 2024. évi fordulójához történő csatlakozásra 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

14. Előterjesztés a III. számú házi gyermekorvosi körzet területi ellátási 

kötelezettséggel történő feladatellátási szerződés módosítására 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

15. Előterjesztés a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatalt érintő igazgatási szünet 

elrendelésére 

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

16. Előterjesztés a „Lélegző városi parkok Zemplénben - Sátoraljaújhely, Hősök 

tere rekonstrukciója” című pályázat benyújtására 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

17. Előterjesztés a „Zempléni nekropoliszok - Sátoraljaújhely, Városi temető 

mauzóleumainak felújítása” című pályázat benyújtására 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

18. Előterjesztés önkormányzati vagyonhasznosításra  

Előterjesztő: dr. Terdik Sándor jegyző 

19. Előterjesztés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató 

elfogadására 

Előterjesztők: Szamosvölgyi Péter polgármester és dr. Terdik Sándor jegyző 

20. Egyebek  

 

Zárt ülésen 

1. Előterjesztés Díszpolgári Cím adományozására (szóban)  

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

2. Előterjesztés Pro Urbe Díj adományozására (szóban) 

Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

3. Előterjesztés Közszolgálati Díj adományozására (szóban) 
Előterjesztő: Szamosvölgyi Péter polgármester 

 

 

Tájékoztató a két testületi ülés közötti időszak legfontosabb eseményeiről és a tett 

intézkedésekről  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: június 28-án Péli Jánosnét köszöntötte 90. születésnapja 

alkalmából, ugyanezen a napon Megyei Közgyűlésre került sor, majd a Tokaj Borvidék 

Fejlesztési Tanács ülésén vett részt. Június 30-án került megrendezésre a Semmelweis Nap a 

Polgármesteri Hivatal Dísztermében, június 12-én egyeztetett a borászokkal. Június 15-én 

Kovácsvágáson kopjafa park szentelésére és átadására került sor. Június 18-án rendkívüli 

testületi ülés zajlott. Július 19-től július 23-ig a Déryné Fesztivál 3. alkalommal került 

megrendezésre Sátoraljaújhelyen. Július 20-án Miczák Sándornét köszöntötte 90. születésnapja 

alkalmából. Július 21-én egyeztetett a befektetővel egyeztetett, majd július 24-én került sor 

Fehér József igazgató úr temetésére a Sátoraljaújhelyi Köztemetőben. Július 27-én látogatást 



4 

 

tett a Kossuth Lajos Művelődési Központ Nyugdíjas Klubjának programján, majd ugyanezen a 

napon került sor Károlyfalván a Nyitott Pincék Napjára. Augusztus 2-án zajlott a Tokaj 

Borvidék Fejlesztési Tanács ülése és az Első Kézből felvétele a Zemplén Televízióban. 

Augusztus 3-án egyeztetett az MBH Bank Zrt. vezetőivel, augusztus 4-én rendkívüli testületi 

ülésre került sor, majd ugyanezen a napon az Anyanyelvi Tábor megnyitója került 

lebonyolításra. Augusztus 4-én este járőrözött dr. Terdik Sándor jegyző úrral és Suhanesz 

Péterrel a problémás városrészeken. Augusztus 10-én zajlott az Értéktár Bizottság ülése, majd 

augusztus 11-én a Zempléni Fesztivál megnyitójára került sor. Augusztus 13-án a Városháza 

udvarán koncert került megrendezésre. Augusztus 15-én közbiztonsági megbeszélés volt, majd 

a Piarista templomban búcsúi szentmise, ugyanezen a napon a Zempléni Vízmű Kft. jövőbeni 

működéséről tájékoztató zajlott a Díszteremben, melyre 55 település polgármestere került 

meghívásra. Augusztus 16.-20. között a városban megrendezésre került az Összművészeti 

Fesztivál. Augusztus 16-án a LED közvilágítás tájékoztatójára került sor Szegiben, augusztus 

18-án ünnepi Megyei Közgyűlésen vett részt, augusztus 20-án ünnepi szentmise zajlott a 

Főplébánia Nagytemplomában. Augusztus 22-én az Egri Érseki Palotába látogatott el. 

Augusztus 23-án a Közrendvédelmi és Közbiztonsági munkacsoport megalakításának az 

előkészítésére került sor, majd egyeztetés zajlott a Tokaj Hegyalja Egyetem Ösztöndíj 

Programról Szerencsen, amelyen dr. Terdik Sándor jegyző úr képviselte az Önkormányzatot, 

ugyanezen a napon Dr. Kőmíves Sándort köszöntötte kitüntetése alkalmából, aki a Magyar 

Köztársaság Lovagkeresztjét kapta meg. Augusztus 25-én dr. Virágh Zsolttal bejárták a 

Bortemplomot, augusztus 26-án Rudabányácskán a Hagyományőrzők Napja került 

megrendezésre a Szépbánya Egyesület szervezésében. Augusztus 27-én zajlott Dezső Attila és 

Dezsőné Pájzu Anita református lelkész beiktatására. Honosításra került sor augusztus 29-én, 

ugyanezen a napon megtekintették a felújított mentőállomást, majd egyeztetett a Tátralifttel. 

Augusztus 31-én a Volánbusz Közlekedési Zrt.-vel és a Prec-Cast Öntödei Kft.-vel egyeztetett 

a buszjáratokkal és a buszmegállókkal kapcsolatosan. Szeptember 1-én Gönczy Jánosnét 

köszöntötte 90. születésnapja alkalmából. Szeptember 2-án került sor a Mária Napi 

Kórusfesztiválra Rudabányácskán és átadásra került a faluház. Szeptember 4-én az 

intézményvezetőkkel tartott megbeszélést, szeptember 5-én közbiztonsági egyeztetés zajlott, 

majd a Bortemplom és a Borbarlang későbbi működéséről volt megbeszélés. Szeptember 6-án 

Budapesten zajlott a CEESEN Konferencia, ahol alpolgármester úr képviselte az 

önkormányzatot, majd ugyanezen a napon került sor Dr. Kovács Dániel temetésére. Szeptember 

6-án az oktatási intézmények vezetőivel folytatott egyeztetést, majd a vállalkozókkal, nagyobb 

munkáltatókkal megbeszélést tartott. Szeptember 8-án került sor újabb egyeztetésre a 

Volánbusz Zrt.-vel és a Prec-Cast Öntödei Kft.-vel. Szeptember 9-én az Edelényi Kastélyban 

Értéktár Kiállítás zajlott, szeptember 10-én Fesztivál és Konferencia került megrendezésre 

Borsiban, majd szeptember 11-én Megyei Pénzügyi Bizottsági ülésen vett részt. Szeptember 

14-én Megyei Közgyűlés zajlott, szeptember 15-én került megrendezésre a Tokaj 950 

Konferencia. Szeptember 16-án sor került sor a Tokaj Hegyalja Egyetem évnyitójára, majd az 

Idősek Világnapja rendezvény zajlott Károlyfalván. Szeptember 19-én köszöntötte Boros 

Sándort 90. születésnapja alkalmából, ugyanezen a napon a KEHOP-2.2.2. derogációs pályázati 

konferencia került megrendezésre a Díszteremben. Szeptember 20-án sor került az Andrássy 

200 Konferencia és Kiállítás megnyitójára, ugyanezen a napon zajlott a Biztonság Napi 

rendezvény, amelyen Farkas Bertalan is részt vett díszvendégként. Szeptember 21-én 

egyeztetett a Miskolci Egyetem Rektorával, majd a Városnapi díszünnepségen és koszorúzáson 

vett részt, és ugyanezen a napon érkeztek az Óbecsei vendégek.  

 

 

1. Napirendi pont: Előterjesztés Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi 

költségvetéséről szóló 4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelet módosítására 
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Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat és Greskóné 

Tóth Erika osztályvezetőt, hogy van-e kiegészíteni valójuk a napirendi pont kapcsán.  

 

Greskóné Tóth Erika osztályvezető: köszöntötte a megjelenteket, hozzátette, hogy a város 

költségvetési koncepciójának kidolgozása múlt év végén kezdődött, és a 2023. évi költségvetési 

rendelet februárban elfogadásra került. A rendeletben szereplő előirányzatok és azok 

felhasználására irányuló előterjesztések a már ismert előző évi adatokból és a tervezett 

költségvetés végrehajtására irányuló adatokból állnak össze. Vannak olyan számok, amiket év 

elején még nem ismerhettünk, ilyen például a közmunka programhoz kapcsolódó támogatások, 

illetve az olyan állami normatívák, amik év közben is a Magyar Államkincstár által az 

önkormányzat számára közlésre kerülnek, és ennek megfelelően korrigálni kell a költségvetést. 

Bekerült az agglomerációs pályázat idei évre esedékes beruházáshoz kapcsolódó nettó értéke 

és az ehhez kapcsolódó ÁFA, aminek a fizetése az önkormányzaton keresztül folyik, amely 

kicsit torzítja a jelenlegi költségvetést. Előző év végével megtervezésre került a helyi iparűzési 

adó bevétele is, ami az önkormányzat legfőbb bevétele, május 31. napjával adják be a cégek a 

beszámolóikat és ezután készítik el a saját bevallásaikat. 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte a képviselőket, hogy ismertessék a bizottságaik 

döntését. 

 

Lukács Tamás képviselő: ismertette a Pénzügyi Bizottság döntését, mely szerint a bizottság 

megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadásra javasolja az előterjesztést 

a képviselő-testület számára. 

 

Schweitzer Tamás képviselő: ismertette a Városüzemeltetési Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 5 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi és Nemzetiségi Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 5 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Csernai Ferencné képviselő: ismertette a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését, mely 

szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Kracson Norbert képviselő: ismertette az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 4 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett 

elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Szőnyi István képviselő: ismertette a Nevelési-Ifjúsági, Civil-Sportügyi és Közművelődési 

Bizottság döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, 1 tartózkodás 

mellett elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Palicz István képviselő: ismertette a Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási 

Bizottság döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag 

elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Kérdések következtek.  
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Róth József képviselő: július 31-ei állapotokat tükröznek a számok, tehát a költségvetési hiány 

2.692.525.000.- Ft. Megkérdezte, hogy tartható-e a költségvetés, ha ilyen nagy a költségvetési 

hiány.  

 

Pasztorniczky István képviselő: a bizottsági ülésen kért egy kimutatást, ami a saját hatáskörű 

előirányzat módosításokat tartalmazza. Megkérdezte, hogy elkészült-e ez a kimutatás.  

 

Greskóné Tóth Erika osztályvezető: a másfél milliárdos beruházás most kicsit eltorzítja a 

költségvetést, ami év végére ki fog „egyenesedni”. Hozzátette, hogy igyekeznek csökkenteni a 

költségeket. Jelezte Pasztorniczky István képviselőnek, hogy bármikor rendelkezésére áll, 

amennyiben kérdései merülnek fel a kimutatással kapcsolatosan.  

 

Vélemények következtek.  

 

Szabó János képviselő: legalább két olyan napirendi pont van, amiről olyan ember számol be, 

amit eddig nem ő csinált, véleménye szerint ez elég nagy felelősség. Sok sikert kívánt Greskóné 

Tóth Erika osztályvezetőnek a további munkához.  

 

Pasztorniczky István képviselő: nem számított arra, hogy ilyen rövid időn belül elkészül a 

kimutatás. A jövőbeni költségvetési előterjesztésekhez igénye lenne a kimutatásra. Hozzátette, 

hogy az információhiány miatt nem szokta megszavazni a költségvetési rendelet módosítását. 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi 

költségvetéséről szóló 4/2023.(II.14.) önkormányzati rendelet módosítását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 10 igen szavazattal, – 2 

tartózkodással – az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzata Képviselő-testületének 23/2023. (IX. 26.) 

önkormányzati rendelete 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről szóló 4/2023. (II.14.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv 1. mellékletét képezi.  

 

2. Napirendi pont: Előterjesztés az önkormányzat tulajdonában és 

rendelkezésében lévő lakások és nem lakás céljára szolgáló helyiségek bérletére 

vonatkozó szabályokról szóló 8/2023. (III.30.) önkormányzati rendelet 

módosítására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a jogalkotásról szóló törvény szerint, és az önkormányzat belső 

rendszere szerint időről-időre szükséges felülvizsgálni a rendeleteket. A Borsod-Abaúj-

Zemplén Vármegyei Kormányhivatal Törvényességi Felügyeleti Osztályán a Magyarország 

helyi önkormányzatairól szóló törvényben szereplő felhatalmazás alapján szintén 

felülvizsgálják azokat a rendeleteket, amelyek az illetékességi területén születnek. Amennyiben 

olyat tapasztalnak, ami nem felel meg a jogszabályoknak vagy módosításra adhat okot, akkor 

tájékoztatják az önkormányzatokat arról, hogy milyen módosításokat javasolnak, amiket végre 

is kell hajtani. Ennél a rendeletnél olyan felhatalmazó rendelkezések módosítására, illetve olyan 
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fogalmaknak tisztázására és kiegészítésére került sor, amiről a törvényességi felügyelet 

segítségnyújtás keretében tájékoztatta az önkormányzatot. A rendeletmódosítás azt tartalmazza, 

amit a segítségnyújtás révén a Kormányhivatal kért. Hozzátette, hogy Sátoraljaújhely Város 

Önkormányzat Képviselő-testületének rendeletei a hatályos jogszabályoknak megfelelnek, de 

a jogszabályi környezet folyamatosan változik. Amennyiben összegyűlik olyan mennyiségű 

módosítási javaslat, ami már a rendelet felülvizsgálatát indokolja, akkor  az alapos vizsgálat 

után a testület elé kerülnek. Az önkormányzat törekszik arra, hogy mindig a hatályos 

jogszabályok szerinti rendeletet alkosson, ezért szükséges, hogy a rendeletek felülvizsgálata is 

folyamatos legyen. Segítségnyújtás keretében a Kormányhivatal drasztikusabb lépéseket is tud 

tenni, lehetősége van felhívni az önkormányzatot jogszabály módosításra, illetve 

jogszabályalkotásra, valamint felhatalmazása van arra is, hogy amennyiben az önkormányzat 

nem hoz meg kötelezően előírt feladat tárgykörét érintő rendeletet, akkor azt meghozza 

helyette. Jelenleg nincs olyan rendeletünk, ami nem felel meg az említett az elvárásoknak.  

  

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Sebes Péter és Palicz István képviselőket, hogy 

ismertessék az Ügyrendi Bizottság és a Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási 

Bizottság döntéseit. 

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi és Nemzetiségi Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Palicz István képviselő: ismertette a Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási 

Bizottság döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag 

elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Kérdések, Vélemények következtek. 

 

Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter polgármester 

elfogadásra javasolta az önkormányzat tulajdonában és rendelkezésében lévő lakások és nem 

lakás céljára szolgáló helyiségek bérletére vonatkozó szabályokról szóló 8/2023. (III.30.) 

önkormányzati rendelet módosítását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzata Képviselő-testületének 24/2023. (IX. 26.) 

önkormányzati rendelete 

az önkormányzat tulajdonában és rendelkezésében lévő lakások és nem lakás céljára 

szolgáló helyiségek bérletére vonatkozó szabályokról szóló 8/2023. (III. 30.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv 2. mellékletét képezi.  

 

3. Napirendi pont: Előterjesztés az önkormányzati tulajdonban lévő lakások és 

nem lakás céljára szolgáló ingatlanok elidegenítéséről szóló 9/2023. (III.30.) 

önkormányzati rendelet módosítására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán.  
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dr. Terdik Sándor jegyző: az előzőhez hasonlóan a Kormányhivatal felhívására került 

módosításra a rendelet. Nagyon kevés módosításra van szükség a rendeletben, mivel a LocLex 

rendszernek az újabb rendeletek már megfelelnek.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Sebes Péter és Palicz István képviselőket, hogy 

ismertessék az Ügyrendi Bizottság és a Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási 

Bizottság döntéseit. 

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi és Nemzetiségi Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Palicz István képviselő: ismertette a Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási 

Bizottság döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag 

elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter polgármester 

elfogadásra javasolta az önkormányzati tulajdonban lévő lakások és nem lakás céljára szolgáló 

ingatlanok elidegenítéséről szóló 9/2023. (III.30.) önkormányzati rendelet módosítását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzata Képviselő-testületének 25/2023. (IX. 26.) 

önkormányzati rendelete 

az önkormányzati tulajdonban lévő lakások és nem lakás céljára szolgáló ingatlanok 

elidegenítéséről szóló 9/2023. (III. 30.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv 3. mellékletét képezi.  

 

4. Napirendi pont: Előterjesztés egyes költségvetési rendeletek hatályon kívül 

helyezéséről szóló önkormányzati rendelet megalkotására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: az eddig elhangzottaknak  másik példája, amikor saját hatáskörben 

történő felülvizsgálat eredményeképpen derül fény olyan jogszabály módosítás vagy rendelet 

alkotás szükségességére, aminek csak jogtechnikailag van jelentősége. A költségvetési 

rendeletek felülvizsgálata során derült fény arra, hogy a 2013-as és 2015-ös költségvetési 

rendelet hatályon kívül helyezése elmaradt. A költségvetési rendelet hatályon kívül helyezése 

a zárszámadással történik meg, amelynek a záró része rendelkezik is az előző évi költségvetés 

hatályvesztéséről. A 2014-es és 2016-os évben ez a mondat hiányzott a zárszámadási 

rendeletből, amit pótolni szükséges. Hozzátette, hogy lesznek még olyan rendeletek, amelyeket 

saját hatáskörben történő felülvizsgálat alapján kell megalkotni vagy módosítani.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte a képviselőket, hogy ismertessék a bizottságaik 

döntését. 

 

Schweitzer Tamás képviselő: ismertette a Városüzemeltetési Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára.  
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Lukács Tamás képviselő: ismertette a Pénzügyi Bizottság döntését, mely szerint a bizottság 

megtárgyalta, és 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az előterjesztést a 

képviselő-testület számára. 

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi és Nemzetiségi Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Csernai Ferencné képviselő: ismertette a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését, mely 

szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Kracson Norbert képviselő: ismertette az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 5 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra 

javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Szőnyi István képviselő: ismertette a Nevelési-Ifjúsági, Civil-Sportügyi és Közművelődési 

Bizottság döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 7 igen szavazattal, egyhangúlag 

elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Palicz István képviselő: ismertette a Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási 

Bizottság döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag 

elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter polgármester 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek az egyes költségvetési rendeletek hatályon kívül 

helyezéséről szóló önkormányzati rendelet megalkotását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzata Képviselő-testületének 26/2023. (IX. 26.) 

önkormányzati rendelete 

egyes költségvetési rendeletek hatályon kívül helyezéséről 

 

A rendelet a jegyzőkönyv 4. mellékletét képezi.  

 

5. Napirendi pont: Előterjesztés a köztisztasági feladatokkal összefüggő 

tevékenység ellátásáról szóló 20/2023. (VI.28.) önkormányzati rendelet 

módosítására 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: 2023. július 1-jével új hulladékgazdálkodási rendszer lépett életbe, 

aminek következtében az önkormányzat kötelező feladatai közül kikerült a 

hulladékgazdálkodás, ezért az önkormányzatok hulladékgazdálkodás tárgyában alkotott 

rendeletének felülvizsgálata vált szükségessé. Átnézésre került minden olyan rendeletet, 

amiben hulladékgazdálkodási feladat volt. A hulladékról szóló jogszabály felhatalmazása 

alapján a továbbiakban az önkormányzat szabályozhatja az elhagyott hulladék felszámolásával 

kapcsolatos szankciók megállapítását. Azok a tételek maradtak benne a rendeletbe, amelyek az 

elhagyott hulladék és a közterületen való hulladék lerakását tárgyalják, továbbá az ezek ellen 

történő fellépést tartalmazzák.  
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Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Sebes Péter, Schweitzer Tamás és Kracson Norbert 

képviselőket, hogy ismertessék az Ügyrendi Bizottság, Városüzemeltetési Bizottság és az 

Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság döntéseit. 

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi és Nemzetiségi Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Schweitzer Tamás képviselő: ismertette a Városüzemeltetési Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Kracson Norbert képviselő: ismertette az Idegenforgalmi és Környezetvédelmi Bizottság 

döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 5 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra 

javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter polgármester 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a köztisztasági feladatokkal összefüggő 

tevékenység ellátásáról szóló 20/2023. (VI.28.) önkormányzati rendelet módosítását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzata Képviselő-testületének 27/2023. (IX. 26.) 

önkormányzati rendelete 

a köztisztasági feladatokkal összefüggő tevékenység ellátásáról szóló 20/2023 (VI.28.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv 5. mellékletét képezi.  

 

6. Napirendi pont: Előterjesztés a hulladékgazdálkodási közszolgáltatási díjhoz 

kapcsolódó kedvezményről szóló önkormányzati rendelet módosítására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: kikerült az önkormányzat kötelező feladatai közül a 

hulladékgazdálkodás, és a MOHU MOL vette át az üzemeltetést. Sátoraljaújhely Város 

polgárainak a 70 év feletti díjkedvezménye, illetve a „Tiszta utca” akcióban első helyezést elért 

utcában lévő ingatlanok használói számára továbbra is szeretné az önkormányzat fenntartani a 

díjkedvezményt, amely továbbiakban is az önkormányzat saját költségvetéséből kerül majd 

kiegészítésre a szolgáltató felé.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Sebes Péter és Lukács Tamás képviselőket, hogy 

ismertessék az Ügyrendi Bizottság és a Pénzügyi Bizottság döntését. 

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi és Nemzetiségi Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára. 
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Lukács Tamás képviselő: ismertette a Pénzügyi Bizottság döntését, mely szerint a bizottság 

megtárgyalta, és 7 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az előterjesztést a 

képviselő-testület számára. 

 

Kérdések, vélemények következtek. 

 

Pasztorniczky István képviselő: a rendelet címe díjkedvezményre vonatkozik, ennek a 

rendeletnek 3. §-a tartalmazza a hulladékgazdálkodási közszolgáltatásról szóló önkormányzati 

rendelet hatályon kívül helyezését. Miután kapcsolódik a témához, jelezte, hogy az Egyebek 

napirenden belül tenné fel az ezzel kapcsolatos kérdéseit.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a hulladékgazdálkodási 

közszolgáltatási díjhoz kapcsolódó kedvezményről szóló önkormányzati rendelet megalkotását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzata Képviselő-testületének 28/2023. (IX. 26.) 

önkormányzati rendelete 

a hulladékgazdálkodási közszolgáltatási díjhoz kapcsolódó kedvezményről 

 

A rendelet a jegyzőkönyv 6. mellékletét képezi.  

 

7. Napirendi pont: Előterjesztés a pénzben és természetben nyújtható szociális 

ellátásokról szóló 18/2021. (XI.24.) önkormányzati rendelet módosítására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: Sátoraljaújhely Város Önkormányzatának kiemelten fontos a 

szociális védelem, a szociális rászoruló személyek anyagi biztonságának elősegítése és 

megőrzése. Hozzátette, hogy ennek érdekében folyamatosan felülvizsgálják a rendeleteket, 

azért, hogy tudják kinek és miben tudnak még segíteni. A Bursa Hungarica Felsőoktatási 

Önkormányzati Ösztöndíjprogramhoz való csatlakozás összeghatárának a százalékos 

meghatározása került bővítésre. Felülvizsgálásra kerültek a tavalyi pályázók és bevételeik, 

amelyek a tapasztalatok alapján növekedést mutattak. Ennek oka elsősorban a minimálbér 

növekedése. Annak érdekében, hogy az a kör, aki eddig kapott támogatást, ugyanúgy jogosult 

legyen, valamint további csatlakozókat is tudjanak pályázat útján támogatni a felsőoktatási 

tanulmányaiban, a rendelet-tervezet szerinti százalékos emelkedéssel szükséges módosítani a 

rendeletet.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Sebes Péter és Csernai Ferencné képviselőket, hogy 

ismertessék az Ügyrendi Bizottság és a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését. 

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi és Nemzetiségi Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Csernai Ferencné képviselő: ismertette a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését, mely 

szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára. Hozzátette, hogy a Szociális és Egészségügyi 
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Bizottság vállalta, hogy folyamatosan monitorozza a beérkezett kérelmeket és indokolt esetben 

rendelettervezettel próbálja a hozzáférést elősegíteni. A Bursa Hungarica Önkormányzati 

Ösztöndíjpályázatra tekintettel történt a módosítás, illetve a lakásfenntartási támogatás 15%-ról 

13%-ra való csökkentése vált szükségessé, miszerint a lakásfenntartás havi költsége a háztartás 

összjövedelmének 13%-át kell, hogy elérje. 

 

Kérdések, vélemények következtek. 

 

Róth József képviselő: megkérdezte, hogy van-e plusz költségvetési forrás hozzárendelve. Ha 

15%-ról 13%-ra csökkentik le, akkor az a két százalék olyan kevés, hogy szinte semmit nem 

jelent. Megkérdezte, hogy nem kellene-e 15%-ról 10%-ra csökkenteni. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: meghatározott összeg van az ösztöndíjpályázatban minden nyertes 

számára, amit ki kell fizetni. Van erre forrás, örülnének, ha minél több diák lenne, mert minden 

diáknak tudnak ebből támogatást biztosítani.  Felülvizsgálják a rendeleteket, folyamatosan 

figyelik a csoportot annak bővítése kapcsán. Jelezte, hogy nem tartja indokoltnak a 10%-ra való 

csökkentést. 

 

Csernai Ferencné képviselő: a garantált bérminimum 36.400.- Ft-tal emelkedett, ennek a nettó 

összege 24.000.- Ft körül van. Ha nem változtatnak az önkormányzati rendeletben az 

értékhatáron, akkor 20 fő közül, akik részesültek a Bursa Hunmgarica Ösztöndíjpályázatban, 

akkor lehet, hogy már csak 10 fő fog részesülni az egy főre eső jövedelemváltozás miatt. 

Hozzátette, hogy próbálják nyomon követni ezeket a gazdasági változásokat, illetve az 

emelkedő béreket figyelembe venni, hogy ugyanaz a kör bekerüljön a támogathatók körébe. A 

lakásfenntartási támogatásnál a 13% konkrét eset volt. Bizottsági ülésen elutasítás lett volna, 

hogyha ez a módosítás nem következik be. Hozzátette, hogy az önkormányzat már nem kap 

szociális segélyhez és önkormányzati támogatáshoz keretösszeget, ez az önkormányzat 

költségvetéséből megy, ezért döntött a bizottság a 15%-ról 13%-ra való csökkentésről. 

 

Kracson Norbet képviselő: szeretnének minél több családot bevonni a támogatási körbe. 

Jelezte, hogy próbálják az elosztást szinten tartani és minél több személyt bevonni a 

programokba. Úgy gondolta, hogy 15%-ról 13%-ra történő csökkentés megfelelő.  

 

Sebes Péter képviselő: ez egy fix összeg, nyugodtan pályázhat mindenki. A felsőoktatásban 

tanuló diákoknak nagy segítség és nem minden önkormányzat biztosítja. A bizottsági ülésen is 

jelezte, hogy most érik össze a technikumi és a szakgimnáziumi képzés. A technikumban 5 éves 

a képzés, a szakgimnáziumban 4 + 1 éves képzés volt, tehát a most technikumban tanuló diákok 

nem tudnak pályázni, csak jövőre, de ennek ellenére szeretné, ha minél többen pályáznának.  

 

Szabó János képviselő: nagyon dicséretes, ha minél több embert tudnak támogatni. A diákok 

továbbtanulása rengeteg pénzt emészt fel. Szeretné, ha minél kevesebb családot kellene 

támogatni, mert az azt jelentené, hogy jó anyagi körülmények között élnek.  

 

Dankó Dénes alpolgármester: kiemelte, hogy mire egy-egy előterjesztés elkészül, komoly 

előkészítési folyamaton megy keresztül. A szociális osztály elnök asszonnyal együttműködve 

elég komoly folyamaton viszi végig a döntés előkészítést, mire elér oda, hogy abból egy leírt 

előterjesztés legyen. Az elmúlt évek gyakorlata, tapasztalata alapján folyamatosan módosítják 

a szociális rendeletet. Folyamatosan figyelik, hogy a meghatározott értékhatárok szerint, a valós 

életben a benyújtott kérelmek kapcsán milyen döntés születhet. Amikor azt írják, hogy a 

lakásfenntartási támogatásnál 2%-al indokolt a csökkentés, annak egy nagyon fontos döntés 

előkészítés van a hátterében. Valóban minél több embernek és valóban rászorulóknak 

szeretnének segíteni. Jó munkát végez a bizottság és az osztály, mert folyamatosan figyeli a 
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gazdasági helyzet alakulását, és a szociális kérelmek összetételét. Megköszönte a bizottság és 

az osztály munkáját.   

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a pénzben és természetben 

nyújtható szociális ellátásokról szóló 18/2021. (XI.24.) önkormányzati rendelet módosítását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzata Képviselő-testületének 29/2023. (IX. 26.) 

önkormányzati rendelete 

a pénzben és természetben nyújtható szociális ellátásokról szóló 18/2021.(XI.24.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv 7. mellékletét képezi.  

 

8. Napirendi pont: Előterjesztés a rezsiköltségek mérsékléséhez nyújtott 

támogatásról szóló 17/2022. (IX.22.) önkormányzati rendelet módosítására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a rendelet megalkotása kifejezetten Sátoraljaújhely Város 

Önkormányzatának volt az ötlete. Akik lakhatási támogatásban a magasabb jövedelmük miatt 

nem részesülhetnek, viszont a rezsiköltségek nagy terhet jelentenek számukra, azoknak 

lehetőségük van az önkormányzat által rezsiköltségek mérséklésére nyújtott támogatásra. A 

lakosok a lakhatási támogatás felső határán túl az állam által meghatározott rezsiköltségeken 

felüli költségek kapcsán tudnak támogatást igényelni. Ez egy időszakos támogatás, október 1-

jétől március 31-ig tart. Hozzátette, hogy havonta tudnak igazolt számlák alapján lehetőséget 

biztosítani a rezsiköltségekhez való hozzájáruláshoz. A költséghatárok emelésére volt szükség, 

hiszen a támogatások százalékos meghatározásához szükséges a jövedelem növekedések 

nyomon követése. A rendelet célja, hogy azon lakhatási támogatásban nem részesülő, 

magasabb jövedelemmel rendelkező polgárok, akiknek gondot okoznak a magas energiaárak, 

támogatásban részesülhessenek. Bízik benne, hogy minél hamarabb konszolidálódni fognak az 

árak, és ezt a rendeletet vissza lehet majd vonni.   

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Sebes Péter és Csernai Ferencné képviselőket, hogy 

ismertessék az Ügyrendi Bizottság és a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését. 

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi és Nemzetiségi Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Csernai Ferencné képviselő: ismertette a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését, mely 

szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Kérdések, vélemények következtek. 

 

Szabó János képviselő: gratulált ahhoz, hogy az önkormányzat megteszi azt a lépést, hogy az 

elszabadult rezsiárakhoz megpróbál segítséget nyújtani. Hozzátette, hogy a mai munka alapú 
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társadalomban rengeteg család van, aki rosszabbul él mint négy évvel ezelőtt. Javasolta, hogy 

írjanak a Kormánynak egy levelet, hogy a rezsicsökkentéssel kapcsolatban próbáljanak meg 

tenni valamit.  

 

Dankó Dénes alpolgármester: jelezte Szabó János képviselőnek, hogy olyan témában szólal 

fel, amire az önkormányzatnak nincsen ráhatása. Hozzátette, hogy a Kormány pontosan 

ugyanazt csinálja, amit kicsiben az önkormányzat, mégpedig, hogy a folyamatosan változó 

helyzethez igyekszik úgy alakítani Magyarország gazdasági lehetőségein belül a saját helyzetét, 

hogy a lehető legjobbat hozza ki belőle.  

 

Kracson Norbert képviselő: azoknak próbálnak segíteni, akik a családi helyzetük alapján 

rászorulnak. Annak a szűk rétegnek igyekeznek támogatást nyújtani, akik ebben a szűk sávban 

mozognak.  

 

Róth József képviselő: nem látta az előző költségvetésben, hogy megemelkedett volna a 

segélyezési alap. Hozzátette, hogy legutóbb Pasztorniczky István képviselő javasolta, hogy a 

segélyezési alapot emeljék meg.  

 

Palicz István képviselő: kérte, hogy térjenek vissza az az eredeti napirend témájához.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: kérte, hogy vegyék figyelembe Palicz István képviselő 

javaslatát. 

 

Szabó János képviselő: előző mondatára nem érkeztek válaszok, miszerint a jelenlegi munka 

alapú társadalomban rengeteg családnak nehezebb beosztania a havi fizetését és ezért 

örvendetes, hogy Sátoraljaújhely Város Önkormányzata igyekszik segíteni ezeken a 

családokon. 

 

Csernai Ferencné képviselő: visszautalt egy májusi, testületi ülésre, amikor egy átfogó 

értékelés volt a család és gyermekvédelem vonatkozásában, melynek anyaga tartalmazta a 

rendkívüli gyermekvédelmi támogatásban részesülők körének csökkenését. Hozzátette, hogy 

egyre többen helyezkednek el az elsődleges munkaerőpiacon és nem segélyből, hanem bérből 

élnek. Plusz forrást nem igényel az önkormányzat számára ez az önkormányzati rendelet 

módosítás, mert állandó a változás, aki munkabérből él, az nem kér támogatást. Következő 

bizottsági ülésre kérte az adatot, miszerint az önkormányzat szeptember 30-ig mennyi pénzt 

használt fel szociális támogatásra, amelyet majd össze lehet vetni az előző évivel. Az a cél, 

hogy a ténylegesen rászoruló, átmenetileg és önhibájukon kívül nehéz helyzetbe kerülő 

családokon segíteni tudjanak.  

 

Dankó Dénes alpolgármester: jelezte Róth József képviselőnek, hogy nem volt még példa 

arra, hogy az önkormányzat azért nem adott segélyt, mert nem volt rá segélykeret. Azonban 

volt példa arra, hogy nem tudták elkölteni a segélykeretet és pénzmaradvány keletkezett, amit 

az adott év költségvetésébe beterveztek. Hozzátette, hogy az előző napirendi pontnál is arról 

volt szó, hogy hogyan tudnák lekövetni a változó gazdasági folyamatokat, hogy kimondottan a 

munkabérből élőknek tudjanak segíteni úgy, hogy ha emelkedne a jövedelmük, akkor se 

essenek ki például a lakásfenntartási támogatásból. Hozzátette, hogy az önkormányzatnak nincs 

ráhatása a rezsiköltségekre.  

 

Schweitzer Tamás képviselő: jelezte, hogy szeretné helyretenni Szabó János képviselő 

tévedését, mert szerinte a Képviselő-testület demokrácia felfogásával semmi probléma nincs, 

ugyanis ül két olyan képviselő is a testületben, aki nem a Fidesz tagja. Jelezte, hogy ő továbbra 

is a Fidesz tagja. 
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Palicz István képviselő: megkérte Róth József képviselőt, hogy látogasson el egy Szociális 

Bizottsági zárt ülésre, mert akkor minden esetre, amiket felvetett, láthatna példákat.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a rezsiköltségek mérsékléséhez 

nyújtott támogatásról szóló 17/2022. (IX.22.) önkormányzati rendelet módosítását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzata Képviselő-testületének 30/2023. (IX. 26.) 

önkormányzati rendelete 

a rezsiköltségek mérsékléséhez nyújtott támogatásról szóló 17/2022. (IX. 22.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet a jegyzőkönyv 8. mellékletét képezi.  

 

9. Napirendi pont: Előterjesztés az iskola-egészségügyi szolgáltatás helyzetéről 

szóló 2022. évi szakmai beszámoló elfogadására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, Dr. Lőrincz 

Anna iskolaorvost és Nyíriné Gecse Szilvia védőnőt, hogy van-e kiegészíteni valójuk a 

napirendi pont kapcsán.  

 

Szóbeli kiegészítés nem történt.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Csernai Ferencné képviselőt, hogy ismertesse a 

Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését. 

 

Csernai Ferencné képviselő: ismertette a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését, mely 

szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Kérdések, Vélemények következtek.  

  

Sebes Péter képviselő: szorosabb együttműködést szeretne. Jelezte, hogyha az egyébként is 

túlterhelt egészségügybe diákokat küldenek, akkor azok az emberek nem jutnak be a 

szakrendelésre, akiknek súlyos problémájuk van. Megkérdezte, hogy meglehetne-e oldani, 

hogy amit az iskolaorvos vagy a védőnők szakértelemmel megtudnak tenni, azt ne engedjék rá 

az egészségügyre.  

 

Szabó János képviselő: a bizottsági ülésen elhangzott többször is, hogy az egész egészségügyi 

rendszerben nagy a káosz. Megköszönte Dr. Lőrinc Anna és Nyíriné Gecse Szilvia munkáját.  

 

Dankó Dénes alpolgármester: jelezte, hogy a beszámolóban szerepel, hogy melyik 

középiskolában hány diákot vizsgáltak meg. Ez a 2020/2021-es tanévben 375 fő volt, a 

rákövetkező tanévben pedig 416 fő. Hozzátette, hogy az elmúlt másfél-két évben sokszor esett 

szó az egészségügyi rendszer átalakításáról. Ha minél több diákot vizsgálnának meg, talán lenne 

esély arra, hogy kiszűrjék a problémákat, ezáltal egészségtudatosabb felnőttekké válnának. 

Hozzátette, hogy a védőnői beszámolóban olvasta, hogy a testtömeg vizsgálatnál a 12. 

évfolyamban súlyprobléma adódott.  
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Csernai Ferencné képviselő: az előterjesztés és az anyag tartalmazza az ifjúsági orvos és 

ifjúsági védőnő által végzett feladatokat, ebben nincs káosz, ez szakmai jogszabály által előírt 

feladatellátás.  

 

Szabó János képviselő: nem az iskolaorvos és a védőnők munkájában van káosz, hanem 

magában az egészségügyi rendszerben.  

 

Dr. Lőrinc Anna iskolaorvos: folyamatosan átalakul a középiskolai rendszer. Jelezte, hogy 

eddig három középiskola kért tőlük alkalmassági vizsgálatot. Április végétől kezdődnek a 

szűrővizsgálatok. Eddig nem foglalkoztak a technikumi osztályokkal, de most ezeknek a 

gyerekeknek is szükségük van alkalmassági vizsgálatokra. Nagyon sok szakmánál sok a kizáró 

tényező. A vizsgálatok száma, amit szűrővizsgálatként írnak be a beszámolóba kevés, mert egy 

dupla vizsgálat történik.  

 

Dankó Dénes alpolgármester: az iskola alkalmassági vizsgálat abban az esetben kell, ha 

szakképzésben vesz részt egy gyermek. Jelezte, hogy a klasszikus vizsgálatok számát tartja 

alacsonynak. Áprilistól szeptemberig alkalmassági vizsgálatok folynak, még mindig marad hat 

hónap a klasszikus szűrővizsgálatokra. Megkérte Dr. Lőrinc Anna iskolaorvost, hogy a 

szűrővizsgálatok számát a jövőben növeljék.  

 

Dr. Lőrinc Anna iskolaorvos: azoknál a gyerekeknél, akik megkezdik a 9. osztályt, 

megtörténik a szűrővizsgálat. A páros osztályokat kell szűrővizsgálatokban részesíteni, de ez a 

vizsgálat megtörténik minden 9. osztályos gyermeknél is, csak ez nincs benne ebben a számban.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek az iskola-egészségügyi szolgáltatás 

helyzetéről szóló 2022. évi szakmai beszámolót. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 11 igen szavazattal, 1 

tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

146/2023. (IX.26.) határozata 

az iskola-egészségügyi szolgáltatás helyzetéről szóló 2022. évi szakmai beszámoló 

elfogadásáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy az iskola-

egészségügyi szolgáltatás helyzetéről szóló 2022. évi szakmai beszámolót az előterjesztésben 

foglaltak szerint elfogadja. 

 

10. Napirendi pont: Előterjesztés a Pöttömke Biztos Kezdet Gyerekház 2022. évi 

szakmai beszámolójának elfogadására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat és Nagyné 

Géresi Erika gyerekház-vezetőt, hogy van-e kiegészíteni valójuk a napirendi pont kapcsán.  

 

Szóbeli kiegészítés nem történt.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Csernai Ferencné képviselőt, hogy ismertesse a 

Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését. 
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Csernai Ferencné képviselő: ismertette a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését, mely 

szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Kérdések, vélemények következtek.  

 

Szabó János képviselő: utalt arra, hogy van több napirendi pont, amikor nem az a személy 

nyújtja be a beszámolót, mint aki a munkát elvégezte. Sok sikert kívánt Nagyné Géresi Erika 

gyerekház-vezetőnek. Hozzátette, hogy korábban volt szerencséje óvodásoknak és 

kisiskolásoknak szóló kiadványokat szerkeszteni és forgalmazni.  

 

Csernai Ferencné képviselő: hozzáfűzte a bizottsági ülésen elhangzottakhoz, hogy a 

gyerekház előző vezetője tisztességgel átadta a munkát és minden tájékoztatást megadott. 

Hozzátette, hogy az előző vezető úgy döntött, hogy óvónőként folytatja munkáját.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a Pöttömke Biztos Kezdet 

Gyerekház 2022. évi szakmai beszámolóját. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

147/2023. (IX.26.) határozata 

a Pöttömke Biztos Kezdet Gyerekház 2022. évi szakmai beszámolójának elfogadásáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy a Pöttömke Biztos 

Kezdet Gyerekház 2022. évi szakmai beszámolóját az előterjesztésben foglaltak szerint 

elfogadja. 

 

 

 

11. Napirendi pont: Előterjesztés Közbiztonsági Munkacsoport létrehozására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: szükségét érezte olyan munkacsoport létrehozásának, 

amely behatárolja a közbiztonsággal kapcsolatos dolgokat a városban és környékén. Hozzátette, 

hogy havi rendszerességgel van egy találkozó, amelyen széles paletta áll össze a 

megtárgyalandó témák kapcsán. Nem elégedett Sátoraljaújhely Város közbiztonságával. 

Jelezte, hogyha nyilvános lesz, hogy mikor és hol tartják az ülést, azon a képviselő-testület 

részéről bárki megjelenhet.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Sebes Péter képviselőt, hogy ismertesse az Ügyrendi és 

Nemzetiségi Bizottság döntését. 

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi és Nemzetiségi Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Kérdések, vélemények következtek. 
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Róth József képviselő: megkérdezte Szamosvölgyi Péter polgármestert, hogy azért akar-e 

ilyen munkacsoportot létrehozni, mert nem elégedett a rendőrséggel és a közterület 

felügyelettel.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: jelezte Róth József képviselőnek, hogy nem jól értette a 

mondanivalóját. A rendőrség nem lehet mindig mindenhol, az egy időben szolgálatot teljesítő 

rendőrök száma az esti órákban 2-4 fő.  

 

Róth József képviselő: megkérdezte, hogy miben fog ez a munkacsoport segíteni a 

rendőrségnek vagy a közterület felügyeletnek, mert úgy gondolta, hogy ez a munkacsoport nem 

fogja megoldani a problémákat.  

 

Pasztorniczky István képviselő: támogatta a javaslatot és örült, hogy az ülésekre a képviselő 

tagokat is meghívják. Hozzátette, hogy az előterjesztésben szerepel, hogy a munkacsoport 

vezetője beszámolási kötelezettséggel tartozik a testületnek. Mivel még nincs vezető, de volt 

már összejövetel, ezért az első összejövetel eredményeiről egy rövid tájékoztatást szeretne.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: az összejövetelen a munkacsoport okát, értelmét és a 

megalakulásáról szóló egyeztetést tartották.  

 

Schweitzer Tamás képviselő: vannak olyan esetek, amik a rendőrök és a közterület felügyelet 

segítségével sem megoldhatók. Egy esti bejárás során 4-5 intézkedést tudott megtenni a 

rendőrség közreműködésével.  

 

Róth József képviselő: támogatta az ötletet. Megkérdezte, hogy az elmúlt években nem volt 

szükség a munkacsoportra, vagy a rendőrség és a közterület felügyelet nem tudja már elvégezni 

a feladatát.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: a polgárőrség létszáma körülbelül 10 fő, ők társadalmi 

munkában végzik a feladatukat. Hozzátette, hogy örül annak, hogy szeptemberben 

iskolakezdéskor ott vannak a polgárőrök a csomópontokban és figyelnek a gyerekekre. 

Közterület felügyelőből 4 fő van, akiknek napi 8 órás a munkaidejük. A rendőrségi állomány 

100%-ig fel van töltve. Korábbi időszakokban is működött hasonló munkacsoport, amely havi 

rendszerességgel össze ült és többek között a vízdíj tartozással és a szemét szállítási díjjal 

foglalkozott. A jelenleg megalakuló munkacsoport munkáját szeretné kizárólag a 

közbiztonságra leszűkíteni. 

 

Dankó Dénes alpolgármester: ilyen típusú munkacsoportok 18 éve folyamatosan működnek. 

Az önkormányzat a rendvédelmi és egyéb szervezet munkájának összehangolásával is 

foglalkozik. Nagyon jó kezdeményezésnek tartotta a munkacsoport létrehozását.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a Közbiztonsági Munkacsoport 

létrehozását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

148/2023. (IX.26.) határozata 

Közbiztonsági Munkacsoport létrehozásáról  
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Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy Közbiztonsági 

Munkacsoportot hoz létre a közbiztonság javítása és fenntartása érdekében. 

 

Felkéri 

 

- elnökének:  -     Palicz István Képviselő urat 

- tagjainak:  -     dr. Terdik Sándor jegyzőt 

                  -     dr. Fazekas Márk Péter aljegyzőt 

- Szociális terület részéről: Csernai Ferencné igazgatót 

- Zemplén Médiacentrum Kft. részéről: Mezősi-Nagy Mariannt 

- Sátoraljaújhelyi Városellátó Szervezet részéről: Páles Gábor igazgatót 

- Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatal Városüzemeltetési és 

Közterület-felügyeleti Osztálya részéről: Jánosi Attila osztályvezetőt, 

valamint Vad Erika és Deák Ádám közterület-felügyelőket. 

 

Felkérte a jegyzőt, hogy állandó meghívottként hívja meg az önkormányzati képviselőket, 

továbbá a Sátoraljaújhelyi Rendőrkapitányság részéről: Dr. Dsupin Róbert kapitányságvezető 

urat, a Sátoraljaújhelyi Járási Hivatal részéről: Tóthné dr. Galambos Andrea járási hivatalvezető 

asszonyt, Rajhárt Zoltán Hatósági és Gyámügyi osztályvezető urat, a Máltai Szeretet Szolgálat 

részéről: Aradi Albertné intézményvezetőt. 

 

12. Napirendi pont Előterjesztés a Sátoraljaújhelyi Egyesített Szociális Intézmény 

Alapszolgáltatási Központ – Család- és Gyermekjóléti Központ telephely 

szolgáltatói nyilvántartásában történő adatmódosításra 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: az Egyesített Szociális Intézmény kérelmet nyújtott be az 

önkormányzat részére. Az alapszolgáltatásai közé tartozik a támogató szolgálat biztosítása, 

melynek során az LMT 513-as forgalmi rendszámú Ford Tranzit típusú gépjárművel látták el a 

szállítási szolgáltatást. A gépjárműnek időközben lejárt a műszakija, és felújítása gazdaságilag 

nem javasolt, ezért a szolgáltatói nyilvántartásában történő módosítás szükséges a határozat 

alapján.   

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Csernai Ferencné képviselőt, hogy ismertesse a 

Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését. 

 

Csernai Ferencné képviselő: ismertette a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését, mely 

szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára.  

 

Kérdések, vélemények következtek.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: a Városellátó Szervezet telephelyén is vannak ilyen 

használaton kívüli, vagy nem javítható járművek. Hozzátette, hogy ezeket össze kell gyűjteni 

és megpróbálni eladni, ebből a bevételből kipótolható az új jármű ára. Javasolta a régi libegő 

eszközeinek, oszlopainak és köteleinek eladását is.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a Sátoraljaújhelyi Egyesített 
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Szociális Intézmény Alapszolgáltatási Központ – Család- és Gyermekjóléti Központ telephely 

szolgáltatói nyilvántartásban történő adatmódosítását.  

 

Kracson Norbert képviselő 10:05 órakor távozott az ülésről. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 11 tagja, 11 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

149/2023. (IX.26.) határozata 

a Sátoraljaújhelyi Egyesített Szociális Intézmény Alapszolgáltatási Központ – Család- és 

Gyermekjóléti Központ telephely szolgáltatói nyilvántartásában történő 

adatmódosításról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy a fenntartásában 

működő Sátoraljaújhelyi Egyesített Szociális Intézmény Alapszolgáltatási Központ – Család – 

és Gyermekjóléti Központ (3980 Sátoraljaújhely, Hősök tere 10.) telephelyén biztosított 

támogató szolgáltatás keretében a szállítási tevékenység elvégzéséhez használt alábbi gépjármű 

forgalmi engedély szerinti adatainak a szolgáltatói nyilvántartásból történő kivezetését 

kezdeményezi: 

 

gyártmány és típus  forgalmi rendszám 

Ford Fad Transit LMT-513 

 

Felhatalmazta a polgármestert a szolgáltatói nyilvántartásban történő módosítás iránti kérelem 

benyújtására, és a szükséges nyilatkozatok megtételére. 

 

13. Napirendi pont: Előterjesztés a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjpályázat 2024. évi fordulójához történő csatlakozásra 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán.  

 

Kracson Norbert képviselő 10:08 órakor visszaérkezett az ülésre. 

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a Kulturális és Innovációs Minisztérium megbízásából a Nemzeti 

Kulturális Támogatáskezelő 2023. augusztus 29-én meghirdette a Bursa Hungarica 

Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2024. évi pályázati felhívásait. Hozzátette, 

hogy a BURSA-2024. A - felsőoktatási hallgatók számára, a BURSA-2024. B - felsőoktatási 

tanulmányokat kezdeni kívánó fiatalok számára biztosít támogatást. Az önkormányzat szeretne 

csatlakozni ehhez a támogatási rendszerhez. Jelezte, hogy a nyilatkozat beküldési határideje 

szeptember 29-én van, a pályázatok kiírásának határideje október 3, és a pályázatok 

benyújtásának határideje november 3. Felhívta a figyelmet arra, hogy ezek az időpontok 

meghatározóak a pályázathoz való csatlakozásnál.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Csernai Ferencné képviselőt, hogy ismertesse a 

Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését. 

 

Csernai Ferencné képviselő: ismertette a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését, mely 

szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára.  
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Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter polgármester 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati 

Ösztöndíjpályázat 2024. évi fordulójához történő csatlakozást.  

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi rendeletet alkotta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

150/2023. (IX.26.) határozata 

a Bursa Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 2024. évi 

fordulójához történő csatlakozásról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy 

1. csatlakozik a hátrányos helyzetű, szociálisan rászorult felsőoktatási hallgatók, illetőleg 

felsőoktatási tanulmányokat kezdő fiatalok támogatására létrehozott Bursa Hungarica 

Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíjpályázathoz, 

2. elfogadja az Ösztöndíjpályázat 2024. évi fordulójának Általános Szerződési feltételeit, 

3. kötelezettséget vállal arra, hogy a támogatásban részesített ösztöndíjasok havi 

támogatási összegét az Általános Szerződési feltételek szerinti ütemezésben előre 

átutalja a Nemzeti Kulturális Támogatáskezelő Bursa Hungarica számlájára.  

 

Felhatalmazta  
1. a jegyzőt, hogy a pénzben és természetben nyújtható szociális ellátásokról szóló 

18/2021.(XI.24.) önkormányzati rendelet alapján gondoskodjon az „A” és „B” típusú Bursa 

Hungarica Felsőoktatási Önkormányzati Ösztöndíj pályázatok elkészített pályázati 

kiírásainak megjelenéséről, 

Határidő: 2023. október 3. 

2. a polgármestert, hogy az ösztöndíjrendszerhez való csatlakozásról szóló nyilatkozatot 

írja alá. 

 

Határidő:  a nyilatkozat beküldésére: 2023. szeptember 29. 

           a pályázat kiírására: 2023. október 3. 

          a pályázatok benyújtására: 2023. november 3. 

 

14. Napirendi pont: Előterjesztés a III. számú házi gyermekorvosi körzet területi 

ellátási kötelezettséggel történő feladatellátási szerződés módosítására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: Dr. Varga-Szilágyi Zita a III. számú körzet házi gyermekorvosa 

kérelemmel fordult Sátoraljaújhely Város Önkormányzatához, melyben az alacsony 

beteglétszámra tekintettel kérte a városrészek területén, Széphalomban és Rudabányácskán 

működő rendelőkben kéthetente történő rendelés tartását azzal, hogy a 3980 Sátoraljaújhely, 

Mártírok útja 14. szám alatti telephelyen, rendelési időben az érintett városrészi lakosok részére 

továbbra is biztosított lesz a folyamatos betegellátás. Mindkét városrészi településen 15-20 

gyermekről van szó. Hozzátette, hogy a testületi ülés előtt kiosztásra került az előterjesztésben 

szereplő szerződés módosítása. Kérte, hogy ezzel a módosítással kerüljön elfogadásra az 

előterjesztés, amely szerint pénteki napokon, páros héten a Felsőberecki rendelés 10:00-11:00 

óra között lesz, a 3985 Felsőberecki, Kossuth u. 63. alatti telephelyen, páratlan héten pedig 
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kizárólag a 3980 Sátoraljaújhely, Mártírok útja 14. szám alatti telephelyen látná el a 

gyermekeket.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Csernai Ferencné képviselőt, hogy ismertesse a 

Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését. 

 

Csernai Ferencné képviselő: ismertette a Szociális és Egészségügyi Bizottság döntését, mely 

szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést az elhangzottak szerint a képviselő-testület számára. Hozzátette, hogy a doktornő 

működési engedélye tartalmazza a rendelés telephelyeit, ezért szükséges az ott élő gyermekek 

érdekében, hogy kihelyezett rendelés történjen.  

 

Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter polgármester 

elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a III. számú házi gyermekorvosi körzet területi 

ellátási kötelezettséggel történő feladatellátási szerződés módosítására vonatkozó szerződés 

megkötését a Felsőberecki gyermekorvosi rendeléssel kapcsolatos kiegészítéssel együtt. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete  

151/2023. (IX.26.) határozata 

a III. számú házi gyermekorvosi körzet területi ellátási kötelezettséggel történő 

feladatellátási szerződés módosítására 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy Magyarország 

helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13.§ (1) bekezdés 4. pontjában, 

az egészségügyi alapellátásról szóló 2015. évi CXXIII. törvény 5.§ (1) bekezdés a) pontjában, 

az önálló orvosi tevékenységről szóló 2000. évi II. törvényben, továbbá az egészségügyi 

szolgáltatások Egészségügyi Alapból történő finanszírozásának részletes szabályairól szóló 

43/1999. (III.3.) Kormányrendeletben, a háziorvosi, házi gyermekorvosi és fogorvosi 

tevékenységről szóló 4/2000. (II.25.) EÜM rendeletben foglaltakra figyelemmel, a III. számú 

házi gyermekorvosi körzet területi ellátási kötelezettséggel történő ellátására a PÁ-VA-MED 

Bt. (székhely: 3980, Sátoraljaújhely, Harmat utca 10/A, adószám: 21472558-1-05, 

cégjegyzékszám: 05-06-013280/3, működési nyilvántartási szám: M/45345) képviseletében 

eljáró Dr. Varga-Szilágyi Zita házi gyermekorvossal kötött szerződést a határozat melléklete 

szerint módosítja. 

 

Felhatalmazta a polgármestert a szerződésmódosítás aláírására. 

 

Felkérte a jegyzőt, hogy a szerződésmódosítás kapcsán a szükséges intézkedések tegye meg.  

 

A határozat melléklete a jegyzőkönyv 9. mellékletét képezi.  

 

15. Napirendi pont: Előterjesztés a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatalt érintő 

igazgatási szünet elrendelésére 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: az igazgatási szünetről szóló törvény és a hozzá kapcsolódó 

kormányrendelet lehetőséget biztosít az önkormányzatoknak arra, hogy igazgatási szünetet 
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rendeljenek el. A két ünnep közötti napokról van szó. A szünet oka egyrészt a 

rezsicsökkentéshez való hozzájárulás, másrészt az ügyintézők regenerációja. Az irányított és 

hosszabb szabadság segítségével sokkal jobban kipihenik az ügyintézők a rájuk nehezedő 

terhek által keletkezett feszültségeket, hogy újult erővel induljon az év. Támogatását fejezte ki 

az ügyintézők felé.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Sebes Péter képviselőt, hogy ismertesse az Ügyrendi és 

Nemzetiségi Bizottság döntését. 

 

Sebes Péter képviselő: ismertette az Ügyrendi és Nemzetiségi Bizottság döntését, mely szerint 

a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter polgármester 

elfogadásra javasolta a képviselő-testület részére a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatalt 

érintő téli igazgatási szünet elrendelését.  

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

152/2023. (IX.26.) határozata 

a Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatalt érintő téli igazgatási szünet elrendeléséről 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy az igazgatási 

szünetről szóló 2023. évi XXVI. törvényben kapott felhatalmazás alapján a 2023. december 27. 

napjától 2024. január 1. napjáig terjedő időszakra Sátoraljaújhelyi Polgármesteri Hivatal 

munkáját érintően – az anyakönyvi ügyintézési ügyelet megszervezése mellett – téli igazgatási 

szünetet rendel el. 
 

A zavartalan feladatellátás érdekében felkérte a jegyzőt a szükséges munkaszervezési 

intézkedések megtételére, valamint a lakosság előzetes tájékoztatására. 

Határidő:  2023. november 28. 

Felelős:  jegyző 

 

Szőnyi István képviselő 10:14 órakor távozott az ülésről. 

 

16. Napirendi pont: Előterjesztés a „Lélegző városi parkok Zemplénben – 

Sátoraljaújhely, Városi temető mauzóleumainak felújítása” című pályázat 

benyújtására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: interreg pályázat benyújtásáról szól az előterjesztés. 

Szlovák és magyar együttműködésnek köszönhetően létrejöhetnek a beruházások a Hősök tere 

és a köztemető kapcsán.  A pályázat előkészítését Dankó Dénes alpolgármester és Bartus István 

főépítész végezte. Megkérdezte, hogy van-e kiegészíteni valójuk az előterjesztést illetően.  

 

Szóbeli kiegészítés nem történt.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Palicz István képviselőt, hogy ismertesse az Gazdasági, 

Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság döntését. 
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Palicz István képviselő: ismertette a Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási 

Bizottság döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag 

elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Szőnyi István képviselő 10:17 órakor visszaérkezett az ülésre. 

 

Kérdések következtek. 

 

Szabó János képviselő: mindenki támogatását élvezi a két pályázat benyújtása, időszerű, hogy 

a város közepén lévő tér megújuljon. Hozzátette, hogy az OTP-nél lévő gyalogátkelőnél nem 

folytatódik a járda jobbra, ott több autó is parkol. Javasolta, hogy ez a terület is rendeződjön a 

pályázat által. Megkérdezte, hogy van-e konkrét látványterv, továbbá a program célja, a 

magyar-szlovák határon tapasztalható adminisztratív és jogi akadályok felszámolása mit takar.  

 

Dankó Dénes alpolgármester: a program célja az Interreg VI-A Magyarország-Szlovákia 

Program hivatalos szövegében szerepel. Konkrét látványtervek nem készültek, projekt terv 

készült el, amely alacsony tartalmú rajzi állományt tartalmaz, műszaki leírást és 

költségbecslést. Amennyiben kedvező elbírálásban részesül a pályázat, akkor konkrét tervező 

megbízást lehet kiadni tervezőirodának, akik komolyan mérnek, rajzolnak, számolnak. Az OTP 

környéke is szerepel a pályázatban.  

 

Pasztorniczky István képviselő: megkérdezte, hogy a zászlórudak elbontásra kerülnek-e a 

Hősök terén.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: véleménye szerint, igen.  

 

Vélemények következtek.  

 

Pasztorniczky István képviselő: korábban hoztak határozatot ebben a témában. Remélte, hogy 

abban a szellemben fog átépítésre kerülni a tér, az új funkciók adása mellett.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a „Lélegző városi parkok 

Zemplénben - Sátoraljaújhely, Hősök tere rekonstrukciója” című pályázat benyújtását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

153/2023. (IX.26.) határozata 

 „Lélegző városi parkok Zemplénben - Sátoraljaújhely, Hősök tere rekonstrukciója” 

című pályázat benyújtásáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy a magyar-szlovák 

határon tapasztalható adminisztratív és jogi akadályok felszámolása, a kölcsönös bizalom 

kialakítása Magyarország és Szlovákia állampolgárai között, valamint a határmenti térség 

környezetbaráttá, versenyképesebbé és befogadóbbá tétele céljából az Európai Unió 2021-

2027-es kohéziós politikájának részét képező Interreg VI-A Magyarország-Szlovákia Program 

pályázat keretében benyújtásra kerülő „Lélegző városi parkok Zemplénben - 

Sátoraljaújhely, Hősök tere rekonstrukciója” című pályázat tartalmával egyetért és 

támogatja az abban foglalt tevékenységek megvalósítását. 

 



25 

 

Felhatalmazta a polgármestert a „Lélegző városi parkok Zemplénben - Sátoraljaújhely, 

Hősök tere rekonstrukciója” pályázat pozitív elbírálása esetén a Támogatói szerződés 

aláírására, valamint a pályázattal kapcsolatos konzorciumi megállapodás megkötésére. 

 

17. Napirendi pont: Előterjesztés a „Zempléni nekropoliszok – Sátoraljaújhely, 

Városi temető mauzóleumainak felújítása” című pályázat benyújtására 

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: interreg pályázat benyújtásáról van szó, „Zempléni 

nekropoliszok - Sátoraljaújhely, Városi temető mauzóleumainak felújítása” címmel. A 

pályázathoz képest több és másabb dolgok is lesznek később a tervekben a költségvetés 

tükrében. Hozzátette, hogy sok minden megoldásra vár.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester kérte Palicz István képviselőt, hogy ismertesse az Gazdasági, 

Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság döntését. 

 

Palicz István képviselő: ismertette a Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási 

Bizottság döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag 

elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testület számára. 

 

Vélemények következtek. 

 

Pasztorniczky István képviselő: ebben a témában volt korábban javaslata. A helyi értéktárba 

kérte felvételét az Árpád-házi Szent Erzsébet kápolnának, amely egy család sírboltja. Az 

előterjesztésben látta, hogy 3-4 mauzóleum teljes műemléki helyreállítása szerepel, az említett 

kápolna kivételével. Remélte, hogy az Árpád-házi Szent Erzsébet kultusz ápolásának és az 

épület állagmegóvásának érdekében pályázati forrásból, vagy annak kiegészítésével sikerül a 

kápolna további romlását megakadályozni.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: vannak olyan sírboltok, ahol élnek hozzátartozók, ahol 

nincs hozzátartozó, ott természetesen az önkormányzat segít. Nem megoldható, hogy az 

önkormányzat magántulajdonban lévő kriptákat újítson fel.   

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a „Zempléni nekropoliszok - 

Sátoraljaújhely, Városi temető mauzóleumainak felújítása” című pályázat benyújtását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

154/2023. (IX.26.) határozata 

„Zempléni nekropoliszok - Sátoraljaújhely, Városi temető mauzóleumainak felújítása” 

című pályázat benyújtásáról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy a magyar-szlovák 

határon tapasztalható adminisztratív és jogi akadályok felszámolása, a kölcsönös bizalom 

kialakítása Magyarország és Szlovákia állampolgárai között, valamint a határmenti térség 

környezetbaráttá, versenyképesebbé és befogadóbbá tétele céljából a Magyarország-Szlovákia 

Program HUSK-2302 „Sátoraljaújhely, Városi temető mauzóleumainak felújítása” címen az 

Európai Unió 2021-2027-es kohéziós politikájának részét képező Interreg VI-A Magyarország-

Szlovákia Program pályázat keretében benyújtásra kerülő „Zempléni nekropoliszok - 
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Sátoraljaújhely, Városi temető mauzóleumainak felújítása” című pályázat tartalmával 

egyetért és támogatja az abban foglalt tevékenységek megvalósítását. 

 

Felhatalmazta a polgármestert a „Zempléni nekropoliszok - Sátoraljaújhely, Városi temető 

mauzóleumainak felújítása” pályázat pozitív elbírálása esetén a Támogatói szerződés 

aláírására, valamint a pályázattal kapcsolatos konzorciumi megállapodás megkötésére. 

 

18. Napirendi pont: Előterjesztés önkormányzati vagyonhasznosításra  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: megkérdezte dr. Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e 

kiegészíteni valója a napirendi pont kapcsán.  

 

dr. Terdik Sándor jegyző: a meghívó kiküldése után kiküldésre került a napirendhez tartozó  

kiegészítés, a bizottság megtárgyalta.  

 

Tekintettel arra, hogy szóbeli kiegészítés nem történt, Szamosvölgyi Péter polgármester 

megkérte Palicz István képviselőt, hogy a Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási 

Bizottság döntéseiről tájékoztassa a Képviselő-testületet.  
 

Palicz István képviselő: ismertette a Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási 

Bizottság döntését, mely szerint a bizottság megtárgyalta, és 6 igen szavazattal, egyhangúlag 

elfogadásra javasolta az előterjesztést a képviselő-testület számára az alábbiak szerint. 

 

- jelölje ki elidegenítésre az ingatlan nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 3994 helyrajzi 

számú, természetben a Sátoraljaújhely, Tűzoltó tér alatt található „kivett beépítetlen 

terület” megnevezésű, 2.622 m2 alapterületű ingatlant. 4.720.000,- Ft induló licitáron. 

 

- tegyen vételi ajánlatot az ingatlan nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 550 helyrajzi 

számú, természetben a Sátoraljaújhely, Barátszer utca 2. szám alatti található „lakóház, 

udvar” megnevezésű, 179 m2 alapterületű ingatlanban Kovács Péter 1/12 tulajdoni 

hányadára, 105.000,- Ft értékben. 

 

- tegyen vételi ajánlatot az ingatlan nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 550 helyrajzi 

számú, természetben a Sátoraljaújhely, Barátszer utca 2. szám alatti található „lakóház, 

udvar” megnevezésű, 179 m2 alapterületű ingatlanban Kovács István 1/12 tulajdoni 

hányadára, 105.000,- Ft értékben 

 

- vásárolja meg az ingatlan nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 1372 helyrajzi számú, 

természetben a Sátoraljaújhely, Árpád utca 49. szám alatt található „kivett lakóház, udvar” 

megnevezésű, 1.819 m2 alapterületű ingatlan vonatkozásában Tánczos Ferenc János 

7560/105840 tulajdoni hányadát 254.907,- Ft, Horváthné Kerekes Julianna 1080/105840 

tulajdoni hányadát 36.415,- Ft, Kerekes Emil 1080/105840 tulajdoni hányadát 36.415,- Ft, 

Kerekes Lajos 1080/105840 tulajdoni hányadát 36.415,- Ft, valamint Kerekes Jenő 

360/105840 tulajdoni hányadát 12.138,- Ft és Jónásné Kerekes Katalin 360/105840 

tulajdoni hányadát 12.138,- Ft összegben. 

 

- minősítse át az ingatlan nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 3292/1 helyrajzi számú, 

„kivett beépítetlen terület” megnevezésű, 1.106 m2 alapterületű ingatlant ,,helyi közúttá”. 

 

- alapítson elővásárlási jogot az ingatlan nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 0459/8 

helyrajzi számú, természetben a Sátoraljaújhely, Somlyód utcában található kivett 

beruházási célterületen épülő raktárcsarnok alatti földterületre, valamint a már meglévő 
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sátoraljaújhelyi 0459/8/A helyrajzi számú logisztikai raktárcsarnokra a Continental 

Dohányipari Zrt. részére 

 

Tekintettel arra, hogy kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter polgármester 

elfogadásra javasolta az önkormányzati vagyonhasznosítás pontjait a képviselő-testületnek a 

Gazdasági, Városfejlesztési és Vagyongazdálkodási Bizottság által javasoltak szerint.  

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 11 igen szavazattal, 1 

tartózkodás mellett az alábbi határozatokat hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

155/2023. (IX.26.) határozata 

önkormányzati vagyonhasznosításról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy az ingatlan 

nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 3994 helyrajzi számú, természetben a Sátoraljaújhely, 

Tűzoltó tér alatt található „kivett beépítetlen terület” megnevezésű, 2.622 m2 alapterületű 

ingatlant elidegenítésre meghirdeti. 

 

Induló licitár: 4.720.000,- Ft. 

Kijelölt vevő: a liciteljáráson legmagasabb ajánlatot tevő pályázó 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

156/2023. (IX.26.) határozata 

önkormányzati vagyonhasznosításról 

 

1. Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy az ingatlan 

nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 550 helyrajzi számú, természetben a Sátoraljaújhely, 

Barátszer utca 2. szám alatti található „lakóház, udvar” megnevezésű, 179 m2 alapterületű 

ingatlanban Kovács Péter 1/12 tulajdoni hányadára vételi ajánlatot tesz 105.000,- Ft értékben. 

2. Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy az ingatlan 

nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 550 helyrajzi számú, természetben a Sátoraljaújhely, 

Barátszer utca 2. szám alatti található „lakóház, udvar” megnevezésű, 179 m2 alapterületű 

ingatlanban Kovács István 1/12 tulajdoni hányadára vételi ajánlatot tesz 105.000,- Ft értékben. 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

157/2023. (IX.26.) határozata 

önkormányzati vagyonhasznosításról 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy az ingatlan 

nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 1372 helyrajzi számú, természetben a Sátoraljaújhely, 

Árpád utca 49. szám alatt található „kivett lakóház, udvar” megnevezésű, 1.819 m2 alapterületű 

ingatlan vonatkozásában megvásárolja Tánczos Ferenc János 7560/105840 tulajdoni hányadát 

200.714,- Ft,+ÁFA, Horváthné Kerekes Julianna 1080/105840 tulajdoni hányadát 28.673,- 

Ft+ÁFA, Kerekes Emil 1080/105840 tulajdoni hányadát 28.673,- Ft+ÁFA, Kerekes Lajos 

1080/105840 tulajdoni hányadát 28.673,- Ft+ÁFA, valamint Kerekes Jenő 360/105840 

tulajdoni hányadát 9.558,- Ft+ÁFA és Jónásné Kerekes Katalin 360/105840 tulajdoni 

hányadát 9.558,- Ft+ÁFA összegben. 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

158/2023. (IX.26.) határozata 

önkormányzati vagyonhasznosításról 
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Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy az ingatlan 

nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 3292/1 helyrajzi számú, „kivett beépítetlen terület” 

megnevezésű, 1.106 m2 alapterületű ingatlant átminősíti ,,helyi közúttá”. 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

159/2023. (IX.26.) 

önkormányzati vagyonhasznosításról 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy elővásárlási jogot 

alapít az ingatlan nyilvántartás szerinti sátoraljaújhelyi 0459/8 helyrajzi számú, természetben a 

Sátoraljaújhely, Somlyód utcában található kivett beruházási célterületen épülő raktárcsarnok 

alatti földterületre, valamint a már meglévő sátoraljaújhelyi 0459/8/A helyrajzi számú 

logisztikai raktárcsarnokra a Continental Dohányipari Zrt. részére. 

 

 

19. Napirendi pont: Előterjesztés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

szóló tájékoztató elfogadására  

 

Tekintettel arra, hogy szóbeli kiegészítés, kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi 

Péter polgármester elfogadásra javasolta a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló 

tájékoztatót. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatokat hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

160/2023. (IX.26.) határozata 

a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató elfogadásáról 
 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy a lejárt határidejű 

határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztatót az előterjesztésben foglaltak szerint elfogadja. 

 

 

20. Napirendi pont: Egyebek  
 

Szamosvölgyi Péter polgármester: a Patrónus Alapítvány részéről Szajkó Gábor kereste fel, 

hogy Kálvária kapujánál található lecsiszolt nagyméretű követ fel kellene vinni az országzászló 

és a Szent István kápolna közötti tisztás közepére. A kőre rézlap kerülne, amelyen a történelmi 

Magyarország lenne térképszerűen, továbbá a vármegyék, valamint a vármegye székhely 

településének neve is. Sátoraljaújhely irányából vonal indulna összekötve több települést, km-

ben megjelölve a távolságot. Hozzátette, hogy sok helyen készülnek hasonló művek turisztikai 

szempontból. Szajkó Gábor a kezdeményezésre 200.000 forintot kért az alapítvány részére. 

 

Szabó János képviselő: megkérdezte, hogy meddig jutott a kő, miben kell segíteni.  

 

Palicz István képviselő: át kellene gondolni a helyét, és főépítész úr véleményét ki kellene 

kérni.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: főépítész úrral megnézte a területet, egy méter magas a kő. 

Véleménye szerint úgy kellene elhelyezni, hogy minden égtáj felé el lehessen látni, ha a 

térképen észak felé van az információ, akkor a valóságban is el tudjon nézni arra a turista. Nem 

eldöntött tény, lehet még változtatni a koncepción, olyan gép kellene, amely fel tudja vinni a 
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követ. Nehézség, hogy több mint 90 fokban kanyarodik az út, valamint ahol az átcsúszó pálya 

vége van hord kavicsos a terület.  

 

Pasztorniczky István képviselő: üdvözölte az ötletet, egyrészt mementó, másrészt nevelési, 

tájékoztatási feladata is lesz.  

 

Kracson Norbert képviselő: felmerült benne is, hogy a tér közepére mennyire illik 

rendezvényszervező szemmel. Amennyiben újabb bejárás lesz, részt szeretne venni azon.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: kérte, hogy legyen bejárás szervezve, az érdeklődők 

megtekinthessék a helyszínt. 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester elfogadásra javasolta a képviselő-testületnek a Sátoraljaújhelyi Patrónus 

Alapítvány részére 200.000, -Ft összegű vissza nem térítendő támogatás nyújtását. 

 

Szavazás: a képviselő-testület szavazáskor jelen lévő 12 tagja, 12 igen szavazattal, –

egyhangúlag – az alábbi határozatokat hozta: 

 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

161/2023. (IX.26.) határozata 

a Sátoraljaújhelyi Patrónus Alapítvány támogatásáról   
 

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete döntött arról, hogy a Sátoraljaújhelyi 

Patrónus Alapítványnak 200.000, -Ft összegű vissza nem térítendő támogatást nyújt emlékkő 

elhelyezése céljából a 2023. évi költségvetés terhére.   

 

Felkérte a jegyzőt a támogatási szerződések elkészítésére. 

Felhatalmazta a polgármestert a megállapodás aláírására. 

 

Felelős:  jegyző 

Határidő:  azonnal 

 

 

Szabó János képviselő: korábbi ülésen felmerült, hogy amíg az útfelújítások tartanak, az 

autóvezetést oktatók szabályozott időben legyenek jelen, ne kelljen őket kerülgetni. Hasonló 

helyzetbe került az útburkolati jeleket festőkkel. Véleménye szerint a leglehetetlenebbül 

szervezett időpontokban és helyszíneken kezdték el a munkát.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: most van lehetőség arra, hogy megújuljanak az útburkolati 

jelek. Biztos meg lehet jobban szervezni a munkát, az alvállalkozó szakszerűen dolgozik. A 

munkát be kell fejezni, nehézségekkel jár a közlekedők esetében is, ehhez további türelmet kért. 

 

Pasztorniczky István képviselő: július 1. napjától megszűnt az önkormányzat 

hulladékgazdálkodás kötelező feladatellátása, 35 évre a MOHU MOL Hulladékgazdálkodási 

Zrt. nyerte el a koncepciót. Több cégen keresztül érinti Sátoraljaújhelyt. Az egyik a BMH 

Nonprofit Kft., az általuk szerkesztett honlapról idézett. „A BMH Kft., mint közszolgáltató 

MOHU MOL Zrt által kialakított közreműködői feltételrendszernek nem felel meg, mivel 

önállóan nem végez gyűjtést, szállítást, ezért a társaság 2023. július 1-ét követő működéséről a 

tulajdonosoknak kell dönteniük.” Sátoraljaújhely is tulajdonos, a cégnek árbevétele mellett 

tavaly 276 millió forint vesztesége volt. Sátoraljaújhelyt a ZHK Nonprofit Kft. ügyvezetője, 

Hrencsik István képviseli felügyelő bizottsági tagként. A ZHK Kft.-ben 68 önkormányzat és 2 
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önkormányzati társulás tulajdonos, többek között Sátoraljaújhely, ebben a Kft-ben Kracson 

Norbert képviselő felügyelő bizottsági tag. Nem tudta, hogy a ZHK Kft. kötött-e már szerződést 

a MOHU MOL Zrt.-vel. Megkérdezte, hogy van-e koncepció a tagi részesedés megtartására. A 

két önkormányzati társulás közül az  Abaúj-Zempléni Szilárdhulladék Gazdálkodási 

Önkormányzati Társulás – ahol Sátoraljaújhely is tag –, megkérdezte, hogy fenn kell-e tartani 

a társulást. Javasolta, hogy készüljön tájékoztató, tanulmány vagy stratégia, hogy mi a szándéka 

az önkormányzatnak a cégekkel, társulásokkal. A Zempléni Vízmű Kft. állami tulajdonba 

adásával kapcsolatban elmondta, hogy a Magyar Energetikai és Közmű-szabályozási Hivatal 

honlapján látta, hogy szeptember 30. napján megtörténik az egyesülése az Észak Magyarországi 

Regionális Vízügyi Zrt.-vel. A covid ideje alatt szüntették meg a MOL kutak nonstop nyitva-

tartását, ezért szükség esetén nincs hol tankolni. A fővárosban vannak automata tankoló 

állomások. Javasolta, hogy meg kellene keresni a MOL Nyrt.-t, hogy Sátoraljaújhelyen is 

létesítsenek automata tankolóállomást. Az új ipari park építkezése előrehaladott állapotban van, 

megkérdezte, ha beindul, a munkavállalók tömegközlekedése megoldott lesz-e, buszmegálló 

létesül-e.  

 

Szamosvölgyi Péter polgármester: az új ipari park esetében a vállalkozó érdeke, hogy a 

munkavállalói eljussanak hozzá, fog buszmegálló létesülni. Felhatalmazta képviselő urat, hogy 

keresse meg levélben a MOL Nyrt-t, hogy létesítsen automata tankoló állomást 

Sátoraljaújhelyen. A Zemplén Vízmű Kft.-vel kapcsolatban elmondta, hogy az új cég mindent 

meg fog tenni, hogy információkat megismerje a lakosság. A szilárdhulladék kérdésével 

kapcsolatban alpolgármester úr ad tájékoztatást.  

 

Dankó Dénes alpolgármester: július 1-jétől a MOHU MOL-hoz került a hulladékgazdálkodás. 

a MOHU vagy a MOL tulajdonában lévő gazdasági társaság nem rendelkezik eszköz 

állománnyal, nincsenek lerakói. A koncesszió a MOL-hoz került, de magát a feladatot 

ugyanazok látják el, akik korábban. Az elmúlt 10-15 évben számos olyan beszerzés, beruházás 

történt, aminek egyrésze a gyűjtőjáratokat, a szelektív szigeteket jelentette, valamint a különféle 

telephelyeken a lerakók, hulladékválogatók készültek. Ezek között van, amit a ZHK, és amit a 

társulás pályázott meg, vagy a METU Kft., amely tulajdonosa a Bodrogkeresztúri lerakónak. A 

MOHU minden közreműködővel szerződést kötött. Külön szerződést kötött a szállításra, a 

lakosságtól való begyűjtésre, külön a lerakásra, és külön a válogatásra. Ez jövő év közepére fog 

ez kikristályosodni. A lakosság a szállításokban különbséget nem érzett. Ami változást jelenthet 

majd kisebb települések esetében az a szelektív járatok átütemezése. Ez a nagyobb városokat 

nem fogja érinteni.  

 

 

Tekintettel arra, hogy további észrevétel, kérdés, javaslat nem hangzott el, Szamosvölgyi Péter 

polgármester a nyílt ülést 11 óra 06 perckor berekesztette, majd a képviselő-testület zárt ülésen 

folytatta munkáját.  

 

 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

dr. Terdik Sándor sk. 

jegyző 

Szamosvölgyi Péter sk. 

polgármester 

 

 


